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Podgorica, 24.5.2022.godine

SKUPŠTINA CRNE GORE 
PREDSJEDNICA 
Danijela Durović

Obavještavam Vas da ću na osnovu ćlana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
u ime Kluba Socijaldemokratske partije SDP - Liberalne partije LP, predsjedniku 
Vlade, g-dinu Dritanu Abazoviću, postaviti pitanje na Četvrtoj (posebnoj) sjednici 
Prvog redovnog (proljećnog) zasijedanja koja će se održati 27-oe maia 
2022.godine.

S poštovanjem.

PREDSJBDNICA KLUBA POSLANIKA 

dr Draginja Vuksanović Stanković
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Poštovani predsjedniče Vlade,

U skladu sa članom 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
sljedeće pitanje: postavljam Vam

Koje korake kao premijer planirate da preduzmete kako bi se pokrenuo proces 
ozbiljnog dijaloga vlasti i opozicije u cilju obezbjeđivanja Ustavne kvalifikovane 
većine za izbor VDT, članova Sudskog savjeta i sudija Ustavnog suda?

OBRAZLOŽENJE

Ovo pitanje je ključno za naš dalji EU put odnosno za deblokadu našeg 
integracionog procesa. Bez hitnog otpočinjanja rada na ovom pitanju nećemo 
usvojiti ključna privremeno mjerila u oblasti vladavine prava. Jasno je i poznato 
da je novom metodologijom o pristupanje predviđeno da ne može biti napretka u 
ostalim poglavljima dok se ne obezbijedi adekvatan progres u poglavljima 23 i 
24, a njega nema dok na Ustavom propisan način ne izvršimo izbor na ove 
ključne pozicije u pravosuđu.

Zato je ovo pitanje, zbog kojeg smo nepotrebno izgubili nekoliko godina u procesu 
pregovora, apsolutni prioritet na agendi Vlade koja želi da bude evropska. 
Vjerujemo da će rad na ovom pitanju biti svojevrsan test ko se na crnogroskoj 
političkoj sceni za EU integracije zalaže stvarno i suštinski, a ko samo 
deklarativno.

Siguma sam da, ukoliko u primjerenom roku ispuni ovu Ustavnu obavezu, Crna 
Gora može vratiti izgubljenu reputacije zemlje regionalnog lidera na putu ka EU 
i otvoriti vrata bržem procesu pridruživanja koji bi rezultirao time da postanemo 
prva naredna članica EU.

Odgovor zahtijevam i u pisanoj formi.

POSLANICA 

dr Draginja Vuksanović St&kkov^
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Klub poslanika Socijaldemokratske parije SDP - Liberalne partije LP 

dr Draginja Vuksanović Stanković

POSLANIČKO PITANJE

Koje korake kao premijer planirate da preduzmete kako bi se pokrenuo proces ozbiljnog 
dijaloga vlasti i opozicije u cilju obezbjeđivanja Ustavne kvalifikovane većine za izbor VDT, 
članova Sudskog savjeta i sudija Ustavnog suda?

ODGOVOR

Uvažena poslanice Vuksanović - Stanković,

Pitanje obezbjeđivanja Ustavom propisane „kvalifikovane“ većine za izbor Vrhovnog državnog 
tužioca, članova Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika i sudija Ustavnog suda može biti 
usmjereno isključivo na Skupštinu, a ne na Vladu kao organ izvršne vlasti. Ipak, smatram da 
imam posebnu obavezu da podstaknem politički dijalog između svih parlamentamih političkih 
subjekata u cilju uspješnog okončanja ovog procesa, koji je već godinama u zastoju i predstavlja 
glavnu prepreku u pregovorima sa Evropskom unijom. Jedna od prvih mjera u tom pravcu je 
bio i razgovor sa predsjednicom Skupštine Cme Gore u kom sam ponovio značaj raspisivanja 
novog konkursa za izbor članova Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika i potrebu za 
odlučivanje po postojećem konkursu za izbor Vrhovnog državnog tužioca i sudije Ustavnog 
suda. Takođe, pored konstantnih javnih apela u tom smjeru, iskoristiću politički autoritet 
predsjednika Vlade da pozovem poslanike na započinjanje procesa međustranačkog dijaloga, 
kako bi u što kraćem roku došlo do deblokade pravosudnih institucija.

Poslanici, kao izabrani predstavnici građana, nose najveću odgovomost u ovom procesu i oni 
su ti koji moraju da prevaziđu svoje političke nesuglasice kako bi Cma Gora krenula naprijed. 
Bez obzira na to da li su ili nisu dio Vlade, gotovo sve političke stmkture se veoma glasno 
pozivaju na njihovu privrženost evropskim integracijama i smatraju to glavnim društveno- 
političkim interesom države. Upravo zbog toga vjerujem da ćemo zajednički naći iješenje, 
prevazići sve razlike i zajedno ostvariti nacionalni interes Cme Gore, ato je brzo članstvo Cme 
Gore u EU.

Hvala na pažnji.
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